
Protokół Nr LII/18 
z sesji Rady Miejskiej w Radkowie 

z dnia 29 stycznia 2018 roku 
 
 

Otwarcie obrad – godz. 15.09 
Zamknięcie obrad – godz. 17.39 
 
Ad. 1 
 
Obrady LII sesji Rady Miejskiej w Radkowie otworzyła Z-ca Przewodniczącego RM witając 
radnych i przybyłych gości.   
 
Ad. 2 
 
Na podstawie listy obecności Z-ca Przewodniczącego RM stwierdziła, że obrady są 
prawomocne - w sesji uczestniczy 12 radnych (lista obecności radnych, lista obecności 
sołtysów, gości zaproszonych oraz pracowników Urzędu Miasta i Gminy stanowią załączniki 
do protokołu). 
 
Ad. 3 
 
Na Sekretarza obrad Z-ca Przewodniczącego RM powołała radnego Pawła Wielgusa. 

 
Ad. 4 
 
Z-ca Przewodniczącego RM zapytała czy radni mają uwagi do protokołu z sesji Rady 
Miejskiej w Radkowie z dnia 29 grudnia 2017 roku. 
 
Nie wniesiono uwag do w/w protokołu i przystąpiono do głosowania nad jego przyjęciem: 
Głosowało 12 radnych: za - 12     przeciw - 0       wstrzymało się - 0. 
 
Ad. 5 
 
Z-ca Przewodniczącego RM zapytała czy radni mają uwagi do protokołu z sesji Rady 
Miejskiej w Radkowie z dnia 16 stycznia 2018 roku. 
 
Nie wniesiono uwag do w/w protokołu i przystąpiono do głosowania nad jego przyjęciem: 
Głosowało 12 radnych: za - 12     przeciw - 0       wstrzymało się - 0. 
 
 
Ad. 6  
 
Z-ca Przewodniczącego RM zapytała, czy są uwagi i propozycje do proponowanego 
porządku obrad (proponowany porządek obrad stanowi załącznik do protokołu).  
 
Nie wniesiono uwag i propozycji do proponowanego porządku obrad i przystąpiono do 
głosowania nad jego przyjęciem.: 

Głosowało 12 radnych: za - 12     przeciw - 0        wstrzymało się - 0. 

 
Ad. 7 
 



Burmistrz - złożył sprawozdanie ze swoich prac w okresie międzysesyjnym za okres od 30 
grudnia 2017 roku do 29 stycznia 2018 roku (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 
Burmistrz dodał, że w związku z licznymi pytaniami dotyczącymi remontu drogi Gorzuchów- 
Tłumaczów, wyjaśnił że wykonano podbudowę na dwóch odcinkach a zadanie zostanie 
zrealizowane do 2019 roku. Kolejne prace rozpoczną się w miesiącach marzec- maj i nie ma 
żadnego zagrożenia bo wszelkie umowy zostały podpisane i droga będzie przebudowana. 
Zagrożonym zadaniem jest budowa drogi Karłów - Ostra Góra, które zostało źle 
skosztorysowane a prowadzącym jest Starostwo Powiatowe. 
 
J. Gorczycki - zapytał, czy jest bezpieczne oddalenie się terminu realizacji kanalizacji w 
Tłumaczowie. 
 
Burmistrz - wyjaśnił, że termin się nie oddalił. Ostateczny termin realizacji zadania  to 31 
styczeń 2021r. Wykonawca przyjmując projekt do realizacji będzie musiał zmieścić się w 
terminie.     
 
O godz. 1607 liczba radnych zwiększyła się 13 - w sesji uczestniczy radny Ryszard 
Andrzejów. 
 
Ad. 8 
 
Z-ca Przewodniczącego RM - poprosiła dyrektorów poszczególnych placówek oświatowych 
o złożenie informacji z działalności w okresie międzysesyjnym. 
 
D. Pawlicka - Dyrektor Integracyjnego Radkowskiego Zespołu Żłobków złożyła informacje z 
działalności w okresie międzysesyjnym (informacja stanowi załącznik do protokołu). 
 
M. Ciechanowicz - Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Wambierzycach złożyła 
informacje z działalności w okresie międzysesyjnym (informacja stanowi załącznik do 
protokołu).  
 
M. Kaleta - Białas - Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Ścinawce Dolnej złożyła 
informacje z działalności w okresie międzysesyjnym (informacja stanowi załącznik do 
protokołu). 
 
D. Florczak - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Radkowie złożyła informacje z działalności w 
okresie międzysesyjnym (informacja stanowi załącznik do protokołu). 
 
R. Borkowski - Dyrektor Szkoły Podstawowej z Oddziałami Integracyjnymi w Ścinawce 
Średniej złożył informacje z działalności w okresie międzysesyjnym (informacja stanowi 
załącznik do protokołu). 
 
O godz. 1623 Z-ca Przewodniczącego RM ogłosiła przerwę. 
O godz.1645 Z-ca Przewodniczącego RM wznowiła obrady 
 
Ad. 9 
 
DRUK NR 1 zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Radków 
 
Z-ca Przewodniczącego RM - odczytała projekt uchwały i poprosiła o przedstawienie opinii 
Komisji RM w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  



P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego  pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały.  
K. Przybycień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
 
Z-ca Przewodniczącego RM zapytała, czy radni mają uwagi do przedstawionego projektu 
uchwały. 
Nikt z radnych nie miał żadnych uwag.  
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 13 radnych: za - 13        przeciw - 0      wstrzymało się - 0. 
 
DRUK NR 2 o zmianie uchwały w sprawie zapewnienia wspólnej obsługi 
administracyjnej i finansowej jednostkom organizacyjnym Gminy Radków 
 
Z-ca Przewodniczącego RM - odczytała projekt uchwały i poprosiła o przedstawienie opinii 
Komisji RM w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 K. Przybycień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
 
Z-ca Przewodniczącego RM zapytała, czy radni mają uwagi do przedstawionego projektu 
uchwały. 
Nikt z radnych nie miał żadnych uwag. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 13 radnych: za - 13         przeciw - 0    wstrzymało się - 0. 
 
DRUK NR 3 o zmianie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, 
warunków i zasad korzystania z nich oraz ustalenia stawki opłaty za korzystanie z 
przystanków, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Radków 
 
Z-ca Przewodniczącego RM - odczytała projekt uchwały i poprosiła o przedstawienie opinii 
Komisji RM w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
A. Mielniczuk - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
K. Przybycień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 



R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
 
Z-ca Przewodniczącego RM zapytała, czy radni mają uwagi do przedstawionego projektu 
uchwały. 
Nikt z radnych nie miał żadnych uwag.  
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 13 radnych:    za - 13        przeciw - 0        wstrzymało się - 0. 
 
DRUK NR 4 w sprawie odmowy uzgodnienia zmiany granic Parku Narodowego Gór 
Stołowych 
 
Z-ca Przewodniczącego RM - poinformowała, że w dniu 10 stycznia 2018r. Dyrektor Parku 
Narodowego Gór Stołowych wystąpił z wnioskiem o podjęcie uchwały akceptującej 
powiększenie obszaru Parku o trzy nieruchomości położone w Karłowie. Burmistrz Miasta i 
Gminy Radków przedstawił Radzie Miejskiej w Radkowie informację dotyczącą skutków 
prawno - finansowych uzgodnienia zmiany granic Parku wraz z projektem uchwały, który 
Rada Miejska w Radkowie, po przeanalizowaniu sytuacji może wykorzystać zarówno do 
uzgodnienia, jak i odmowy uzgodnienia zmiany granic Parku. Z-ca Przewodniczącego RM 
zapytała Dyrektora Parku Narodowego Gór Stołowych czy chciałby zabrać głos. 
 
B. Małek - Dyrektor Parku Narodowego Gór Stołowych - poinformował, że Park Narodowy 
Gór Stołowych nabył nieruchomość Hotel Karłów położony w Karłowie. Dyrektor przedstawił 
zamiary i sposoby korzystania z obiektu oraz przedstawił analizę przeprowadzoną przez 
Park skutków ekonomicznych dla Parku i Gminy. Z uwagi na duże rozbieżności w 
wyliczeniach kwot poprosił o nie podejmowanie uchwały na dzisiejszej sesji, aby Komisje RM 
ponownie przeanalizowały przedstawione argumenty. 
 
Z-ca Przewodniczącego - poinformowała, że  wniosek Dyrektora był przedmiotem obrad 
wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miejskiej w Radkowie w dniu 26 stycznia 
2018r. Komisje zajęły negatywne stanowisko w sprawie uzgodnienia zmiany granic Parku 
Narodowego Gór Stołowych. Z uwagi na to, iż projekt uchwały zawiera 2 warianty, tj.: 

1. w sprawie uzgodnienia zmiany granic Parku Narodowego Gór Stołowych 
2. w sprawie odmowy uzgodnienia zmiany granic Parku Narodowego Gór Stołowych 

w pierwszej kolejności jako dalej idący zostanie poddany pod głosowanie wniosek w sprawie 
głosowania nad projektem uchwały w sprawie odmowy uzgodnienia zmiany granic Parku 
Narodowego Gór Stołowych (wniosek stanowi załącznik do protokołu).  
 
Z-ca Przewodniczącego RM zapytała kto jest za przyjęciem wniosku w sprawie poddania 
pod głosowanie projektu uchwały w sprawie odmowy uzgodnienia zmiany granic Parku 
Narodowego Gór Stołowych.  
 
J. Gorczycki - uważa, że Burmistrz powinien zająć stanowisko. 
 
Burmistrz - poinformował, że nigdy nie wchodzi w kompetencje Rady Miejskiej. 
 
Z-ca Przewodniczącego RM ogłosiła 5 minutową przerwę. 
 
Wznowiono obrady i przystąpiono do głosowania za przyjęciem wniosku w sprawie poddania 
pod głosowanie projektu uchwały w sprawie odmowy uzgodnienia zmiany granic Parku 
Narodowego Gór Stołowych: 
 
Głosowało 13 radnych:    za - 12        przeciw - 0    wstrzymało się - 1 - wniosek został 
przyjęty.    



 
Z-ca Przewodniczącego RM - odczytała projekt uchwały oraz uzasadnienie do projektu 
uchwały. Poprosiła o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie odmowy uzgodnienia 
granic Parku Narodowego Gór Stołowych wraz z wypracowanym w wyniku dyskusji na 
posiedzeniach Komisji uzasadnieniem. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna negatywnie zaopiniowała wniosek Dyrektora w sprawie 
uzgodnienia zmiany granic Parku. 
A. Mielniczuk - Komisja Oświaty negatywnie zaopiniowała wniosek Dyrektora w sprawie 
uzgodnienia zmiany granic Parku.  
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego negatywnie zaopiniowała 
wniosek Dyrektora w sprawie uzgodnienia zmiany granic Parku. 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki negatywnie zaopiniowała wniosek 
Dyrektora w sprawie uzgodnienia zmiany granic Parku. 
K. Przybycień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego negatywnie 
zaopiniowała wniosek Dyrektora w sprawie uzgodnienia zmiany granic Parku. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa negatywnie zaopiniowała wniosek 
Dyrektora o uzgodnienie zmiany granic Parku. 
 
Z-ca Przewodniczącego RM zapytała, czy radni mają uwagi do przedstawionego projektu 
uchwały. 
Nikt z radnych nie miał żadnych uwag.  
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 13 radnych: za - 12        przeciw - 0        wstrzymało się - 1. 
 
DRUK NR 5  o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Radków 
 
Z-ca Przewodniczącego RM - odczytała projekt uchwały i poprosiła o przedstawienie opinii 
Komisji RM w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
A. Mielniczuk - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały.  
K. Przybycień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
 
Z-ca Przewodniczącego RM zapytała, czy radni mają uwagi do przedstawionego projektu 
uchwały. 
Nikt z radnych nie miał żadnych uwag.  
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 13 radnych: za - 13        przeciw - 0          wstrzymało się - 0. 
 
DRUK NR 6  w sprawie zmian w budżecie Gminy Radków na 2018 
 
Z-ca Przewodniczącego RM - odczytała projekt uchwały i poprosiła o przedstawienie opinii 
Komisji w sprawie przedmiotowego projektu uchwały.  
 



B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
A. Mielniczuk - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
K. Przybycień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
 
 Z-ca Przewodniczącego RM zapytała, czy radni mają uwagi do przedstawionego projektu 
uchwały. 
Nikt z radnych nie miał żadnych uwag.  
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 13 radnych: za - 13       przeciw - 0            wstrzymało się - 0. 
 
Ad. 10 

 
Z-ca Przewodniczącego RM - poprosiła o przedstawienie planów pracy Komisji Rady 
Miejskiej na 2018 rok. 
 
B. Kopalko - przedstawiła plan pracy Komisji Rewizyjnej na 2018 rok (plan pracy Komisji 
stanowi załącznik do protokołu). 
B. Sobczyńska - przedstawiła plan pracy Komisji Oświaty na 2018 rok (plan pracy Komisji 
stanowi załącznik do protokołu). 
P. Trybus - przedstawił plan pracy Komisji Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego na 
2018 rok (plan pracy Komisji stanowi załącznik do protokołu).   
J. Gorczycki - przedstawił plan pracy Komisji Kultury, Sportu i Turystyki na 2018 rok (plan 
pracy Komisji stanowi załącznik do protokołu). 
K. Przybycień - przedstawiła plan pracy Komisji Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku 
Publicznego na 2018 rok (plan pracy Komisji stanowi załącznik do protokołu). 
R. Markowicz - przedstawił plan pracy Komisji Spraw Gospodarczych i Rolnictwa na 2018 
rok (plan pracy Komisji stanowi załącznik do protokołu). 
 
Nie było pytań do przedstawionych planów pracy Komisji Rady Miejskiej na 2018 rok. 
 
 
Ad. 11 
 
Nie było.  
 

Ad. 12 

Nie zgłoszono.  

Ad. 13  

 
Z-ca Przewodniczącego RM - poinformowała, że do Biura Rady wpłynęła: 
- uchwała nr III/34/2018r. Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we 
Wrocławiu z dnia 16 stycznia 2018 roku w sprawie  pozytywnej opinii o możliwości 
sfinansowania deficytu budżetu przedstawionego w uchwale Rady Miejskiej w Radkowie Nr 
XLIX/315/17 z dnia 20 grudnia 2017r. w sprawie budżetu Gminy Radków na 2018 rok (opinia 
stanowi załącznik do protokołu). 



- uchwała nr III/35/2018r. Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we 
Wrocławiu z dnia 16 stycznia 2018 roku w sprawie pozytywnej opinii o prawidłowości 
planowanej kwoty długu przedstawionej w uchwale Rady Miejskiej w Radkowie Nr 
XLIX/314/17 z 20 grudnia 2017r. w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Radków oraz w uchwale Rady Miejskiej w Radkowie Nr XLIX/315/17 z 20 grudnia 
2017r. w sprawie budżetu Gminy Radków na 2018 rok (opinia stanowi załącznik do 
protokołu) 
- odczytała sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostki samorządu 
terytorialnego za 2017r.  
 
 

Ad. 14 

Po wyczerpaniu porządku obrad Z-ca Przewodniczącego RM zamknęła LII sesję Rady 
Miejskiej w Radkowie. 
 
Protokołowała:          Z-ca Przewodniczącego RM w Radkowie 

Lucyna Połowczuk              Czesława Jarzyńska 

                                              
 
                                                                                                                                                                                                                                                                                        


